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La 15 ani ... 

În luna septembrie a anului 2008, din inițiativa doamnelor profesoare 
Doina Marta Bejan și Virginia Lucatelli, a fost organizată prima ediție a 
conferinței Lexic comun / Lexic specializat, un eveniment care avea să se 
desfășoare anual în Facultatea de Litere, reunind sub auspiciile sale 
academicieni, cadre didactice universitare, cercetători și doctoranzi din 
multe centre universitare naționale și internaționale, institute de cercetare 
inclusiv Academia Română sau Academia de Științe a Austriei.  

Odată cu debutul acestei conferințe, a fost inițiată și apariția revistei 
Lexic comun / Lexic specializat, fascicula XXIV a Analelor Universității 
„Dunărea de Jos” din Galați, în paginile căreia au fost publicate, după o 
atentă recenzare, articole care aveau la bază lucrările susținute în cadrul 
edițiilor anuale ale conferinței. În decursul celor 15 ani, revista a devenit o 
apariție cu tradiție în Facultatea de Litere gălățeană, prestigiul autorilor care 
au semnat în paginile sale contribuind la bunul nivel științific al publicației 
Lexic comun / Lexic specializat și la indexarea ei în mai multe baze de date 
internaționale care asigură diseminarea cercetării științifice. 

La împlinirea a 15 ani de la prima ediție, membrii colegiului 
redacțional al revistei mulțumesc tuturor colaboratorilor care, în acest 
moment cu totul special, au răspuns invitației noastre și au dorit să ne fie 
alături, sprijinind apariția acestui număr aniversar.  

Personal, adresez mulțumiri speciale doamnei profesoare Doina Marta 
Bejan, sufletul revistei, domnilor acad. Gheorghe Chivu și prof. univ. dr. 
Valentin Țurlan, Stelian Dumistrăcel și Nicolae Ioana pentru încredere, 

pentru tactul desăvârșit și pentru disponibilitatea permanentă de a asculta 
întrebările mele și de a mă încuraja constant. 

Sperăm ca temele de reflecție și de cercetare pe care le vom propune în 
viitor să intre în atenția celor interesați de studiul limbii române, onorând cu 
rezultatele cercetării dumnealor paginile revistei noastre.  

Redactor-șef,  

Conf. univ. dr. Oana Magdalena Cenac 
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After 15 years ... 

On September 2008, on the initiative of Professors Doina Marta Bejan 
and Virginia Lucatelli, the first edition of the Common Lexicon / Specialized 
Lexicon conference was organized, an event that was to be held annually in 
the Faculty of Letters, bringing together under its auspices academics, 
university teachers, researchers and doctoral students from many national 
and international university centres, research institutes including the 
Romanian Academy or the Austrian Academy of Sciences. 

Along with the beginning of this conference, the journal Lexic commun 
/ Lexic specializat was also initiated, in the pages of which were published, 
after a careful review, articles based on papers presented during the annual 
editions of the conference. In the last 15 years, the journal has become a 
traditional publication in the Faculty of Letters of Galati, the prestige of the 
authors who have signed in its pages contributing to the good scientific level 
of the publication Lexic commun / Lexic specializat and its indexing in several 
international databases that ensure the dissemination of the scientific 
research. 

On the 15th anniversary of the first edition, the members of the editorial 
board of the journal would like to thank all the contributors who, at this very 
special moment, have responded to our invitation and wanted to join us in 
supporting the publication of this anniversary issue. 

My deepest thanks are for Prof. Doina Marta Bejan, the soul of the 
journal, for Prof. Gheorghe Chivu, member of the Romanian Academy, for 
Prof. Valentin Țurlan, Prof. Stelian Dumistrăcel and Prof. Nicolae Ioana, for 

their trust, for their perfect tact and for their permanent willingness to listen 
to my questions and to constanty encourage me. 

We hope that the themes of reflection and research that we will 
propose in the future will come to the attention of those interested in the 
study of the Romanian language, honoring the pages of our journal with the 
results of their research. 

Editor-in-Chief, 

PhD. Assoc. Professor Oana Magdalena Cenac 
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Au XV-ème anniversaire...  

En septembre 2008, à l'initiative des professeurs Doina Marta Bejan et 
Virginia Lucatelli, a été organisée la première édition de la conférence 
Lexique commun / Lexique spécialisé, un événement qui allait se tenir 
annuellement à la Faculté des lettres, réunissant sous ses auspices des 
universitaires, des professeurs universitaires, des chercheurs et des 
doctorants de nombreux centres universitaires nationaux et internationaux, 
des instituts de recherche, y compris l'Académie roumaine ou l'Académie 
autrichienne des sciences. 

En même temps que le début de cette conférence, a également été 
lancée la revue Lexic commun / Lexic specialisé, fascicule XXIV des Annales de 
l’université Dunarea de Jos de Galati, publiant, après un examen minutieux, des 
articles basés sur les communications présentées au cours des éditions 
annuelles de la conférence. Au cours des 15 années, la revue est devenue une 
publication traditionnelle de la Faculté des Lettres de Galati, le prestige des 
auteurs ayant signé dans ses pages contribuant au bon niveau scientifique 
de la publication Lexic commun / Lexic specializat et à son indexation dans 
plusieurs bases de données internationales qui assurent la diffusion de la 
recherche scientifique. 

À l'occasion du 15e anniversaire de la première édition, les membres 
du comité de rédaction du magazine tiennent à remercier tous les 
contributeurs qui, en ce moment très spécial, ont répondu à notre invitation 
et ont souhaité être à nos côtés, en soutenant la publication de ce numéro 
anniversaire. Personnellement, j'adresse des remerciements particuliers au 
professeur Doina Marta Bejan, l'âme du magazine, à Prof. Gheorghe Chivu, 
Membre de l'Académie Roumaine, à Prof. Valentin Țurlan, Prof. Stelian 

Dumistrăcel et Prof. Nicolae Ioana pour leur confiance, leur tact exquis et 
leur volonté permanente d'écouter mes questions et de m'encourager 
continuellement. 

Nous espérons que les thèmes de réflexion et de recherche que nous 
proposerons à l'avenir retiendront l'attention de ceux qui s'intéressent à 
l'étude de la langue roumaine et qui honoreront les pages de notre revue des 
résultats de leurs recherches. 

Rédacteur en chef, 

Maître de conférences, Oana Magdalena Cenac 
 



10 

 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 


